

DOI: 10.18572/1812-3783-2021-6-21-25

И СНОВА К ВОПРОСУ О МНОЖЕСТВЕННОСТИ ПОЛОВЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ И АРТЕФАКТАХ ИХ КВАЛИФИКАЦИИ

Берченева Марина Витальевна,
аспирант кафедры уголовного права и криминологии
Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,
старший следователь следственного отдела
по Ленинскому району города Владимира следственного управления
Следственного комитета Российской Федерации по Владимирской области
zmeva132009@rambler.ru

Статья представляет собой правовой анализ судебных precedентов и артефактов по делам о половых преступлениях. Обсуждаются вопросы их квалификации по признакам объективной стороны (множественности). Также в статье приведены разъяснения высших судебных органов и правовые позиции, выраженные в Постановлении Пленума Верховного Суда Российской Федерации «О судебной практике по делам о преступлениях против половой неприкосновенности и половой свободы личности» от 4 декабря 2014 г. № 16.

Ключевые слова: половые преступления, множественность, Постановление Пленума Верховного Суда Российской Федерации, прецедент, артефакт.

ONCE MORE ON THE ISSUE OF MULTIPLICITY OF SEX CRIMES AND THEIR QUALIFICATION ARTIFACTS

Bercheneva Marina V.
Postgraduate Student of the Department of Criminal Law and Criminology
of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation
Senior Investigator of the Investigative Department for the Leninskiy District
of Vladimir of the Investigative Directorate for the Vladimir Region
of the Investigative Committee of the Russian Federation

The article gives juridical analysis of precedents and artifacts of sexual crimes. Some questions of qualification from the point of view of elements of the object side (multiplicity) are discussed. Also the comments of supreme competent bodies and the enactment of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation «On court practice in cases about crimes against sexual immunity and sexual freedom of personality» dated 04/12/2014 № 16 are provided.

Keywords: sexual crimes, multiplicity, the enactment of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation, precedent, artifact.